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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Iuliana Dejeu, Alexandru 
Popa, Simona Todorean, Cecilia Muntean, Ovidiu Huza, George Perțe, 
Florica Sălăjan, Gheorghe Chereji, Cătălin Scurt și Lăcrimioara Pop, în 
numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim 
sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în 
ziua aniversării.

Sărbătoare
Înălțarea la Cer a Domnului Isus Cristos

joi, 25 mai 2023; ora 11.00 Sfânta Liturghie

INVITAȚIE
Dragi părinți parohi,
Dragi familii din Eparhia de Oradea,
Soții creștini sunt chipul și asemănarea lui Dumnezeu, un dar prețios al bisericii 

particulare, iar familia, mica biserică, este chemată să manifeste și să ducă fi ecărui om 
Vestea bună a Evangheliei în propriul ambient de viață.

În acest sens, vă invităm la ÎNTÂLNIREA EPARHIALĂ A FAMILII-
LOR, cu tema „Rămâneți în iubirea mea”, care va avea loc în acest an la Biserica 
Greco-Catolică Marghita, duminică, 11 IUNIE 2023, după următorul program:

09.30 - Primirea familiilor; 10.00 - Sfânta Liturghie Arhierească;
12.00 - Cateheză pentru familii; 13.00 – Agapă.
Dorim ca această întâlnire să fi e prilej de comuniune și de rugăciune și tot-

odată ocazie de a redescoperi valorile spirituale ale familiei. Cerem de la Domnul 
pentru familiile creștine harul de a menține privirea mereu îndreptată spre Sfânta 
Treime pentru a trăi cu credință harul Sfi ntei Taine a Căsătoriei și de a contempla 
„Taina aceasta mare” care face din soții creștini semnul și întruparea legăturii care 
unește pe Cristos-Mirele cu Biserica-Mireasă.

Binecuvântarea Domnului să coboare peste toate familiile creștine din Epar-
hia de Oradea! Vă așteptăm cu drag! 

+ Virgil Bercea 
Episcop



Mărturisind Lumina

Dacă ar fi  să căutăm câteva similitudini între evanghelia de duminica tre-
cută, ce descrie dialogul dintre Isus și femeia samarineancă, și cea de astăzi, am 
putea spune în primul rând că este vorba în ambele despre o trecere spirituală de 
la întuneric la lumină; există deasemenea o întâlnire directă cu Isus, atât a orbului 
cât și a samarinencei; regăsim și o explicație a Mântuitorului către ucenici, unde 
suntem și noi incluși; o mărturie a celui vindecat față de semenii lui. În momen-
tul în care lectura sau ascultarea evangheliei se încheie, suntem și noi interpelați 
și chemați să parcurgem aceleași etape, pentru ca în fi nal, împreună cu femeia 
sarineancă sau cu orbul de astăzi să îl recunoaștem pe Isus din Nazaret ca și Fiul 
lui Dumnezeu, ca și Mântuitorul nostru.

Dacă apa era simbolul central al pericopei de duminica trecută, ajutându-
ne să trecem de la înțelegerea trupească la cea spirituală de Apă Vie, Evanghelia 
de astăzi ne ajută să împlinim același pasaj de la lumina pe care o cunoaștem la 
cea adevărată, ce ne este dăruită de Cristos, Lumina lumii. În aceeași logică, ade-
vărata orbire este cea a fariseilor și împreună cu ei a celor care refuză adevărul.

Este dezarmant plin simplitatea lui, felul în care omul iluminat, vindecat 
de către Isus, vorbește despre ceea ce a experimentat. Nu încearcă să convingă, ci 
doar relatează întâlnirea lui cu Dumnezeu. Pentru omul care-l întâlnește pe Dum-
nezeu lucrurile sunt atât de clare, iar mărturia lui atât de concretă încât rămâne 
mirat în fața îndârjirii în neîncredere a unor oameni care încearcă să reducă totul 
la măruntele lor concepte, aruncând afară la propriu și la fi gurat tot ceea ce nu se 
potrivește. Mărturia orbului vindecat mă duce cu gândul la cea a sfi ntei Bernade-
ta de la Lourdes, în momentul în care duce preotului paroh mesajul Maicii Sfi ntei 
. În fața dubiilor acestuia care spune că nu o crede, Sfânta Bernadeta îi răspunde 
senină că ea a avut doar de transmis un mesaj și de aceea faptul că el crede sau se 
îndoiește, nu mai e problema ei.

Un om iluminat deranjează fi indcă vădește orbirea și întunericul. Isus ne 
cheamă sa fi m lumina lumii, cu harurile și riscurile inerente. Aceasta este calea 
lui Cristos, aceasta este menirea Bisericii Lui. Cel vindecat astăzi, este scos afară 
de către cei puternici, o istorie veche de când lumea a întunericului care încearcă 
să pună stăpânire pe lumină. Chemarea noastră este aceea de a sta la picioarele 
Fiului lui Dumnezeu, bogați de cuvintele Lui: non praevalebunt. “Lumina lumi-
nează în întuneric şi întunericul nu a cuprins-o”.

PS Claudiu
Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


